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PROTOKÓŁ Nr XXXVI/09 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 18.03.2009r. 

w godz. 15 15 – 2020 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych obecnych jest 15, 
co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie (część I): 
a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Domu Kultury i Biblioteki  

w Ornontowicach za rok 2008, 
b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Ornontowicach za rok 2008, 
c) przyjęcia „Zasad dokonywania zakupu lub przyjmowania darowizn aparatury i 

sprzętu medycznego przez samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej, 
pn. Gminny Ośrodek Zdrowia w Ornontowicach, dla którego podmiotem, który 
utworzył zakład jest Gmina Ornontowice”. 

9. Sprawozdanie z wykonania bud Ŝetu za rok 2008: 
a) Opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania z wykonania 

budŜetu za rok 2008; 
b) Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Ornontowice; 
c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

- wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice, 
- przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2008; 

d) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu – dyskusja; 
e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  

Ornontowice z wykonania budŜetu za 2008 rok. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie (część II): 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornontowicach, 
c) wydania opinii w związku z projektem Uchwały Rady Powiatu Gliwickiego 

w sprawie przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki 
zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Knurowie poprzez 
ograniczenie rodzajów jego działalności i udzielanych świadczeń 
zdrowotnych, 

d) rozpatrzenia skargi członków Chóru „Jutrzenka” złoŜonej na Dyrektora 
Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Ornontowicach, 
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e) nabycia gruntów pod drogę na rzecz Gminy Ornontowice, połoŜonych przy 
ulicy Grabowej, 

f) nabycia gruntów pod drogę na rzecz Gminy Ornontowice, połoŜonych przy 
ulicy Grabowej. 

11. Sprawy bieŜące.  
12. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
13. Interpelacje radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 

 
Poinformował następnie o wprowadzonych zmianach do porządku - w ramach 
omawiania Spraw bieŜących przedstawione zostaną 2 dodatkowe projekty uchwał: 
a) w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę, 
b) o uchyleniu uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Mikołów na realizację projektu pn. "Budowa zintegrowanego systemu zarządzania 
Gminami Powiatu Mikołowskiego i Powiatem Mikołowskim w oparciu o system 
informacji o terenie (GIS)" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Śląskiego na lata 2007-2013. 
 
Radny Milanowski zaproponował przeniesienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornontowicach do punktu 8d.  
 
Radny Szołtysek zaproponował przeniesienie punktu 5 do punktu 9a. 
Przewodniczący Rady zasugerował jednak, aby ten punkt pozostał, a 
Przewodniczący Komisji odczytali w punkcie 5 te części protokołów, które nie 
dotyczą sprawozdania z wykonania budŜetu. 
 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Porządek po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie (część I): 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Domu Kultury i 
Biblioteki w Ornontowicach za rok 2008, 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia 
w Ornontowicach za rok 2008, 

c) przyjęcia „Zasad dokonywania zakupu lub przyjmowania darowizn 
aparatury i sprzętu medycznego przez samodzielny publiczny zakład 
opieki zdrowotnej, pn. Gminny Ośrodek Zdrowia w Ornontowicach, dla 
którego podmiotem, który utworzył zakład jest Gmina Ornontowice”, 
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d) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                         
w Ornontowicach. 

9. Sprawozdanie z wykonania bud Ŝetu za rok 2008: 
a) Opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania                     

z wykonania budŜetu za rok 2008; 
b) Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Ornontowice; 
c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

- wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice, 
-  przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2008; 

d) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu – dyskusja; 
e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Ornontowice z wykonania budŜetu za 2008 rok. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie (część II): 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) wydania opinii w związku z projektem Uchwały Rady Powiatu 

Gliwickiego w sprawie przekształcenia samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w 
Knurowie poprzez ograniczenie rodzajów jego działalności                          
i udzielanych świadczeń zdrowotnych, 

c) rozpatrzenia skargi członków Chóru „Jutrzenka” złoŜonej na Dyrektora 
Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Ornontowicach, 

d) nabycia gruntów pod drogę na rzecz Gminy Ornontowice, połoŜonych 
przy ulicy Grabowej, 

e) nabycia gruntów pod drogę na rzecz Gminy Ornontowice, połoŜonych 
przy ulicy Grabowej. 

11. Sprawy bieŜące.  
Omówienie projektów uchwał w sprawie: 
a) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę, 
b) o uchyleniu uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Mikołów na realizację projektu pn. "Budowa zintegrowanego systemu 
zarządzania Gminami Powiatu Mikołowskiego i Powiatem Mikołowskim w 
oparciu o system informacji o terenie (GIS)" w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-2013. 

12. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
13. Interpelacje radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt z wspólnego posiedzenia Komisji Stałych, 
które odbyło się 12 marca br. 
 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 6 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 7 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 18.03.2009r., 
którego treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwał w sprawie (część I): 
 
a) w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansoweg o Gminnego Domu 
Kultury i Biblioteki w Ornontowicach za rok 2008. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/272/09 w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Ornontowicach za rok 
2008, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 6  do protokołu . 

 
b) w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansoweg o Gminnego O środka 
Zdrowia w Ornontowicach za rok 2008. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/273/09 w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach za rok 2008, na 
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stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7  do 
protokołu . 

 
c) w sprawie: przyj ęcia „Zasad dokonywania zakupu lub przyjmowania 
darowizn aparatury i sprz ętu medycznego przez samodzielny publiczny zakład 
opieki zdrowotnej, pn. Gminny O środek Zdrowia w Ornontowicach, dla którego 
podmiotem, który utworzył zakład jest Gmina Ornonto wice”. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/274/09 w sprawie: przyjęcia „Zasad dokonywania zakupu 
lub przyjmowania darowizn aparatury i sprzętu medycznego przez 
samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej, pn. Gminny Ośrodek Zdrowia 
w Ornontowicach, dla którego podmiotem, który utworzył zakład jest Gmina 
Ornontowice”, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 8  do protokołu . 

 
d) w sprawie: zmiany Statutu Gminnego O środka Pomocy Społecznej w 
Ornontowicach. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/275/09 w sprawie: zmiany Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ornontowicach, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 
Ad. 9 
Punkt 9 porządku obrad sesji przedstawia się następująco: 
 
Sprawozdanie z wykonania bud Ŝetu za rok 2008: 

a) Opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania z 
wykonania budŜetu za rok 2008; 

b) Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Ornontowice; 
c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

� wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice, 
� przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu za rok 2008; 
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d) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu – dyskusja; 
e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Ornontowice z wykonania budŜetu za 2008 rok. 
 
Rozpoczynając omawianie powyŜszego punktu porządku obrad, Przewodniczący 
Rady oddał głos Przewodniczącym Komisji Stałych Rady Gminy, którzy odczytali 
opinie komisji w sprawie Sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za rok 2008.  
 
Z treści przedmiotowych protokołów wynika, iŜ w trakcie swoich posiedzeń 
poszczególne Komisje Stałe Rady Gminy dokonały wnikliwej analizy sprawozdania z 
wykonania budŜetu Gminy za rok 2008. Szczegółowych wyjaśnień w przedmiotowym 
temacie, podczas wspomnianych posiedzeń, udzielała Pani Skarbnik. Do 
przedstawionych protokołów radni nie wnieśli uwag. Reasumując, Komisje Stałe 
Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 
rok 2008. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił zebranym treść Uchwały Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice z dnia 26.02.2009r. w sprawie stanowiska 
Komisji Rewizyjnej zawierającej opinię o sprawozdaniu Wójta Gminy Ornontowice z 
wykonania budŜetu za 2008 rok oraz wniosku w temacie absolutorium. 
 
Kontynuując, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał obecnych z treścią 
Uchwały Nr 4100/IV/5/2009 z dnia 11 marca 2009r. IV Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie: zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice. 
 
Następnie, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Wniosek Komisji Rewizyjnej 
do Rady Gminy Ornontowice, w którym komisja wnosi o przyjęcie Sprawozdania z 
wykonania budŜetu za rok 2008 i udzielenie Wójtowi Gminy Ornontowice 
absolutorium. 
 
Kolejno Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr 4100/IV/4/2009 z dnia 11 marca 
2009r. IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w 
sprawie: opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Ornontowice sprawozdaniu z 
wykonania budŜetu za 2008 rok. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie przyjęcia 
Sprawozdania z wykonania budŜetu za 2008 rok.  
 
Radni nie podjęli dyskusji w powyŜszym temacie. 
 
Następnie w związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały, po czym przystąpiono do głosowania. 
 
Na aktualny stan 15 radnych, w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki, Wójt 
Gminy otrzymał absolutorium stosunkiem głosów 15:0 „za” udzieleniem absolutorium 
przy 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się głosów (na ustawowy stan 15 radnych). 
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Uchwała Nr XXXVI/276/09 w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Ornontowice z wykonania budŜetu za 2008 rok, została podjęta jednogłośnie 
15 głosami „za” i stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – w imieniu całej Rady - wręczając na ręce Wójta oraz Pani 
Skarbnik wiązanki kwiatów, skierował w ich stronę słowa podziękowania.  
 
Następnie głos zabrał Wójt, który równieŜ podziękował za współpracę, okazane 
zrozumienie i zaufanie dla swoich działań. 
 
Ad. 10 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2009. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Następnie głos zabrał Wójt, który w ramach swojej wypowiedzi omówił m.in. tematy 
dot.: 

• monitoringu na terenie gminy, 
• wykupu gruntów, 
• budowy oświetlenia przy ul. Grabowej, 
• budowy siedziby zakładu ZGKiW,  
• budowy boisk sportowych w ramach programu „Orlik 2012”, 
• rewitalizacji parku gminnego etap I i etap V,  
• korzystania ze środków zewnętrznych (kredyt z Banku Gospodarstwa 

Krajowego i poŜyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej). 

 
Radny Nowak zaproponował, aby na najbliŜszym posiedzeniu Komisji BudŜetu i 
Mienia, w związku z środkami, które wpłynęły od kopalni, ustalona została 
maksymalna kwota środków przeznaczonych do wydania; granica, której samorząd 
będzie przestrzegał. Wójt oznajmił, Ŝe temat zostanie oczywiście omówiony i radnym 
będzie przedstawiony plan dot. podziału i wydatkowania przedmiotowych środków.  
 
Radny Jaskółka poprosił o wyjaśnienie kwestii monitoringu. Zadał równieŜ pytanie w 
kierunku radnych, czy monitoring, w czasie gdy gmina zatrudnia policjantów, jest w 
ogóle potrzebny. Do tematu włączył się Przewodniczący Rady, pytając, czy w 
przypadku realizacji tego zadania jest moŜliwość skorzystania z jakiś środków 
zewnętrznych.  
 
Odpowiedzi udzielił Wójt. Oznajmił, Ŝe gmina chciałaby jesienią sięgnąć po środki  
pomocowe w wysokości 85% na realizację monitoringu. JednakŜe trzeba mieć 
przygotowaną dokumentację. Szeroko omawiając temat, Wójt podkreślił, Ŝe dzięki 
monitoringowi, przynajmniej pewne miejsca w gminie nie będą dewastowane. 
 
Radny Zientek zapytał kto miałby obsługiwać urządzenia. Wójt oznajmił, Ŝe w trakcie 
tworzenia programu funkcjonalno – uŜytkowego, sprawy te zostaną uzgodnione. 
Dodał, Ŝe nic nie stoi na przeszkodzie, aby do prac zespołu, we właściwym 
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momencie, włączyli się radni z Komisji Rozwoju, Infrastruktury i Porządku 
Publicznego. 
 
Radny Kotyczka powrócił do tematu budowy boisk sportowych w ramach programu 
„Orlik 2012”, stwierdzając, Ŝe nadal zastanawia się, czy wszystkie gminne boiska nie 
powinny być jednakowe. Wójt oznajmił, Ŝe po kaŜdą złotówkę naleŜy sięgać, 
dodając, Ŝe aktualnie nie kończy się dyskusja nad obiektami sportowymi w gminie. 
Podkreślił, Ŝe im wcześniej gmina rozpocznie realizację inwestycji, tym jest większa 
szansa na większą liczbę wykonawców, a co za tym idzie na rywalizację między nimi 
i korzystniejsze ceny. 
 
Następnie Przewodniczący Rady spytał czy w przypadku rewitalizacji parku 
gminnego etap I i etap V, gmina moŜe liczyć na jakieś dofinansowanie ze środków 
zewnętrznych. Kierownik Wydziału Promocji i Pozyskiwania Funduszy, Pani 
Aleksandra Malczyk odpowiedziała, Ŝe wszystkie wydatki są kwalifikowalne tylko 
trzeba zadanie realizować zgodnie z wymaganymi procedurami. 
 
Przewodniczący Rady nadmienił kolejno, Ŝe dotacja na remont dróg lokalnych w 
kwocie 200 tys. zł z pewnością nie jest przeznaczona tylko na łatanie dziur, 
natomiast radzie nie są znane konkretne nazwy dróg, które mają być 
wyremontowane. 
 
W odpowiedzi, Wójt poruszył sprawę dot. zadań, na które mogą być pozyskane  
środki z Unii. Zwrócił tu uwagę na płynną sytuację prawną a co za tym idzie na fakt, 
Ŝe gmina moŜe się kwalifikować do pozyskania środków na konkretne zadania na 
chwilę obecną, natomiast nie wiadomo, co będzie za jakiś czas. 
 
Z kolei odnośnie pytania Przewodniczącego, co do kwoty 200 tys. zł przeznaczonej 
na remont cząstkowy dróg, Wójt potwierdził, Ŝe z pewnością nie będzie to tylko 
łatanie dziur, ale teŜ na pewnych odcinkach dróg będą wykonywane nakładki. Wójt 
oznajmił, Ŝe Kierownik ZGKiW dokona pomiarów i przedstawi stosowny materiał, co 
do przeznaczenia tych środków. 
 
Brak dalszych pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/277/09 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2009, na 
stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11  do 
protokołu . 

 
b) w sprawie: wydania opinii w zwi ązku z projektem Uchwały Rady Powiatu 
Gliwickiego w sprawie przekształcenia samodzielnego  publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej pod nazw ą Zespół Opieki Zdrowotnej w Knurowie poprzez 
ograniczenie rodzajów jego działalno ści i udzielanych świadcze ń zdrowotnych. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
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W związku z kolejnym podobnym projektem uchwały zw. z przekształcaniem 
zakładów opieki zdrowotnej, Wójt poinformował, Ŝe w tych placówkach, gdzie leczył 
się pacjent z danej gminy, organ stanowiący tej gminy musi wydać opinię, co do 
planowanego przekształcenia. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Przewodniczący podkreślił, Ŝe głosowanie dot. wydania opinii POZYTYWNEJ. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 10 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 5 

 
Uchwała Nr XXXVI/278/09 w sprawie: wydania opinii w związku z projektem 
Uchwały Rady Powiatu Gliwickiego w sprawie przekształcenia samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w 
Knurowie poprzez ograniczenie rodzajów jego działalności i udzielanych 
świadczeń zdrowotnych, na stan 15-tu radnych została przyjęta 10 głosami 
„za” przy 5 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 12  do protokołu . 

 
c) w sprawie: rozpatrzenia skargi członków Chóru „J utrzenka” zło Ŝonej na 
Dyrektora Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Orno ntowicach. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z posiedzenia Komisji z dnia 
11.03.2009r. 
 
Zgodnie z w/w protokołem Komisja Rewizyjna zawnioskowała o oddalenie skargi. 
 
W toku dyskusji, która rozwinęła się po odczytaniu protokołu wypowiedział się Wójt 
oraz radni. Wójt podkreślił, Ŝe od Dyrektora Domu Kultury wymaga większego 
zrozumienia w podejściu do członków organizacji społecznych. Sugerował takŜe 
wyciągnięcie konsekwencji wobec Dyrektora ostrzegając, Ŝe w przeciwnym razie 
skargi mogą się mnoŜyć.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oznajmił, Ŝe Komisja przyjęła takie stanowisko 
poniewaŜ wysłuchała wyjaśnień tylko jednej strony, druga strona - mimo zaproszenia 
- nie pojawiła się. RównieŜ pozostali członkowie Komisji stwierdzili, Ŝe Komisja 
wniosła o oddalenie skargi, poniewaŜ miała do dyspozycji tylko wyjaśnienia Pani 
Dyrektor, złoŜone na piśmie, natomiast skarŜący, nie mógł dowodzić swoich racji, 
poniewaŜ nie stawił się na posiedzenie komisji. Radni podkreślili, Ŝe rozpatrywanie 
tej skargi było bardzo trudne. Poza tym dopiero teraz komisja dowiaduje się o 
pewnych faktach, o których wcześniej nie miała pojęcia. 
 
W toku dyskusji radni opowiadali się zarówno za uznaniem skargi za zasadną jak i za 
jej odrzuceniem.  
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Głos zabrał równieŜ radca prawny, Pan Stanisław Cichecki, który wypowiedział się 
od strony praktyka i formalisty, co do sposobu podejścia do sprawy skargi. Stwierdził, 
Ŝe komisja i rada nie ma się ustosunkować do kwestii, kto jest winien, ale do kwestii 
czy skarga ma swoje racjonalne przesłanki; czy to, co jest wskazane w skardze 
potwierdza się. Podkreślił, aby nie oceniano winy, ale fakty. Oznajmił, Ŝe komisja 
powinna podejść do tematu jak podchodzi sąd, oceniając obiektywnie akcepty 
dowodowe. Wg radcy komisja zbyt jednoznacznie podeszła do treści skargi. Powinno 
się, oceniając treść skargi, przeprowadzić motyw postępowania dowodowego w 
postaci wysłuchania wszystkich stron. Radca zasugerował odroczenie sprawy. 
 
Radny Kaczor stwierdził, Ŝe nie moŜna dokładnie sprawdzić wszystkich punktów 
zawartych w skardze; w pewnych kwestiach moŜna tylko domniemywać. Radny 
zaproponował jednocześnie przegłosowanie wniosku, potem uchwały i ostateczne 
zamknięcie tej sprawy. 
 
Ustalono następnie, Ŝe przeprowadzone zostanie głosowanie nad wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej, która wniosła o oddalenie skargi. 
 
Głosowanie nad wnioskiem:  
(na ustawowy stan 15 radnych – obecnych: 15 radnych) 

• Za: 7 
• Przeciw: 6 
• Głosy wstrzymujące: 2 

 
Wniosek o oddalenie skargi został przyjęty. 
 
Następnie głosowano nad projektem uchwały, zgodnie z którym skargę uznano za 
BEZZASADNĄ. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 8 
• Przeciw: 5 
• Głosy wstrzymujące: 2 
 

Uchwała Nr XXXVI/279/09 w sprawie: rozpatrzenia skargi członków Chóru 
„Jutrzenka” złoŜonej na Dyrektora Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w 
Ornontowicach, na stan 15-tu radnych została przyjęta 8 głosami „za”, przy 5 
przeciwnych i 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 13  do protokołu . 

 
d) w sprawie: nabycia gruntów pod drog ę na rzecz Gminy Ornontowice, 
poło Ŝonych przy ulicy Grabowej. 
 
Zmiana nagłówka na: w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 
Ornontowice niezabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w Ornontowicach 
przy ulicy Grabowej. 
 
Po odczytaniu projektu przez Przewodniczącego, Wójt wyjaśnił pokrótce temat, po 
czym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  
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• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/280/09 w sprawie: wyraŜenia zgody na nabycie na rzecz 
Gminy Ornontowice niezabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w 
Ornontowicach przy ulicy Grabowej, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14  do protokołu . 

 
e) w sprawie: nabycia gruntów pod drog ę na rzecz Gminy Ornontowice, 
poło Ŝonych przy ulicy Grabowej. 
 
Zmiana nagłówka na: w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 
Ornontowice niezabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w Ornontowicach 
przy ulicy Grabowej. 
 
Po odczytaniu projektu przez Przewodniczącego, Wójt wyjaśnił pokrótce temat, po 
czym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/281/09 w sprawie: wyraŜenia zgody na nabycie na rzecz 
Gminy Ornontowice niezabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w 
Ornontowicach przy ulicy Grabowej, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15  do protokołu . 

 
Ad. 11 
W Sprawach bieŜących przedstawiono 2 projekty uchwał:  
 
a) w sprawie: ustalenia regulaminu wynagradzania na uczycieli zatrudnionych w 
szkołach i placówkach o światowych prowadzonych przez gmin ę. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Następnie temat wyjaśniła Sekretarz Gminy. RóŜnica w stosunku do uchwały Nr 
XXXV/266/09 Rady Gminy Ornontowice z dnia 25.02.2009r. w sprawie: ustalenia 
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez gminę polega na doprecyzowaniu zapisu w § 5 
regulaminu tj. aktualnie paragraf ten przyjmie brzmienie: „Wysokość dodatku 
motywacyjnego dla nauczycieli wynosi do 13% stawki wynagrodzenia zasadniczego 
nauczyciela dyplomowanego z pełnymi kwalifikacjami zawodowymi” (w uchylanej 
uchwale było: „Wysokość dodatku motywacyjnego dla nauczycieli wynosi do 13% 
jego wynagrodzenia zasadniczego”). 
 
Ponadto w Rozdziale VII – Nagrody i inne świadczenia – w § 16 dopisuje się ust. 2 o 
treści „Nagrody są przyznawane kaŜdego roku z okazji Dnia Edukacji Narodowej, a w 
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szczególnie uzasadnionych przypadkach nagroda moŜe być przyznawana w innym 
terminie”. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/282/09 w sprawie: ustalenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez gminę, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16  do protokołu . 

 
b) o uchyleniu uchwały Rady Gminy w sprawie udziele nia pomocy finansowej 
Gminie Mikołów na realizacj ę projektu pn. „Budowa zintegrowanego systemu 
zarządzania Gminami Powiatu Mikołowskiego i Powiatem Mik ołowskim w 
oparciu o system informacji o terenie (GIS)" w rama ch Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-2013. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Temat wyjaśniła Kierownik Wydziału Promocji i Pozyskiwania Funduszy, Pani 
Aleksandra Malczyk, informując, Ŝe na ubiegłej sesji była podejmowana uchwała w 
tej kwestii, jako udzielenie pomocy finansowej. Natomiast w ramach konsultacji z 
Urzędem Marszałkowskim okazało się, Ŝe winna to być dotacja celowa a nie pomoc 
finansowa, stąd prośba o uchylenie wspomnianej uchwały. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXVI/283/09 o uchyleniu uchwały Rady Gminy w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Mikołów na realizację projektu pn. 
"Budowa zintegrowanego systemu zarządzania Gminami Powiatu 
mikołowskiego i Powiatem Mikołowskim w oparciu o system informacji o 
terenie (GIS)" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na lata 2007-2013, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17  do protokołu . 

 
W dalszej części Spraw bieŜących Przewodniczący Rady Gminy: 

• wspomniał o wpływie pisma z WŚPiGG Urzędu Gminy, dot. sprawozdania z 
gminnego planu gospodarki odpadami w Ornontowicach za okres 01.01.2007 
– 31.12.2008. 
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Następnie głos zabrał Wójt, który: 
• poinformował obecnych, Ŝe wobec komplikacji z ostatecznym załatwieniem 

sprawy odnośnie ul. Granicznej, na kwietniowej sesji Rady Gminy, 
prawdopodobnie przedstawiony zostanie projekt uchwały o nabyciu tych 
gruntów, które zostały wydzielone pod drogę. Wójt dodał, Ŝe aktualnie 
przygotowywane są stosowne materiały, omówił takŜe bardzo szeroko 
procedury w tej kwestii; 

• wspomniał o uporządkowaniu odcinka ul. Marzankowice – poinformował, Ŝe 
równieŜ prawdopodobnie w kwietniu przedstawiony zostanie mechanizm 
działania, pewne ogólne stanowisko dla wszystkich, którzy są zainteresowani 
wybudowaniem drogi w kierunku swoich posesji; 

• podał informacyjnie, Ŝe prawdopodobnie na kwietniowej sesji Rady Gminy, 
przedstawiony zostanie projekt uchwały w sprawie utworzenia związku 
komunalnego Powiatu Mikołowskiego. Poinformował, Ŝe taki związek moŜe się 
przydać dla realizacji wspólnych przedsięwzięć, moŜe być to związek 
komunalny celowy. Konkretnym przedsięwzięciem będzie komunikacja na 
terenie Powiatu i poza nim. Następnie Wójt pokrótce przedstawił jak wygląda 
sprawa komunikacji na terenie gminy. 

 
Ad. 12 
W kolejnym punkcie Zastępca Wójta omówił pokrótce przebieg realizowanych na 
terenie Gminy inwestycji. 
 
Radny Nocoń spytał o planowaną długość realizacji inwestycji dot. przebudowy ul. 
Zwycięstwa. Z-ca odpowiedział, Ŝe zgodnie ze specyfikacją, rozliczenie zadania 
winno nastąpić do końca listopada.  
 
Ad. 13 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 14 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Zientek  zainteresowany był, czy suche drzewa przy ul. Słonecznej, które 
zostały oznakowane farbą, przeznaczone są do wycinki? Z-ca Wójta potwierdził, Ŝe 
tak. 
 
Radny Zientek  zgłosił, Ŝe na ul. Zamkowej, przed zakrętem, przed tablicą gminną są 
duŜe dziury w drodze, które stwarzają zagroŜenie dla osób tam poruszających się. 
Zastępca Wójta w odpowiedzi poinformował, Ŝe w dniu 26 marca odbędzie się 
objazd dróg gminnych i powiatowych zorganizowany przez Powiatowy Zarząd Dróg 
pod względem oznakowania i bezpieczeństwa.  
 
Radny Kaczor  z kolei zwrócił uwagę na drogę dojazdową do kopalni informując, Ŝe 
być moŜe w ramach środków przeznaczonych na remont dróg gminnych, moŜna by 
przeznaczyć część właśnie na tę drogę. Wójt wyraził wątpliwość co do tego pomysłu 
z uwagi na bardzo zły stan wspomnianej nawierzchni wymagający nałoŜenia 
konkretnej nakładki. Wójt dodał, Ŝe gmina dysponuje projektem na wykonanie dróg 
na przedpolu kopalni, który ma być spójny z 2 rondami oraz łącznikiem. Kontynuując, 
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Wójt zaproponował pozostawienie tematu dot. propozycji rozdysponowania środków 
na remont dróg Kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej. 
 
Radny Jaskółka  przypomniał temat dot. kratki ściekowej przy ul. Krótkiej, Zwrócił się 
teŜ z prośbą o przemyślenie kwestii wykonania nakładki na ul. Krótkiej z uwagi na 
fatalny stan nawierzchni tej drogi. 
 
Radny Nowak , w nawiązaniu do remontu dróg wykonywanego przez słuŜby 
powiatowe, zwrócił uwagę na nietrwałość wykonanych uzupełnień. 
 
Wójt  poddał radnym pod przemyślenie propozycję zorganizowania wyjazdowej 
szkoleniowej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 20.20 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Stanisław Malczyk 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 
 
 
 


